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 תודה מראש!!!

 היום היינו צריכים לבחור בין יעקב לעשיו... מי היינו בוחרים??ואם 

בא נדבר ישר ולעניין: אם אנחנו היינו בדור של יצחק יעקב ועשיו... והיינו צריכים לבחור בין יעקב לעשיו... מי נראה לך יותר 
רור: היינו בוחרים בעשיו מאה "לעניין"?? מי נראה לך יותר להיות ממשיך של יצחק?? האם יעקב או עשיו? שיהיה לך ב

בגיליון זה( גם יעקב  3אחוז!!!! מכל הסיבות שבעולם!!! גם בכור... גם יש לו קשרים יותר טובים עם אבא שלו )עיין עמוד 
כמעט לא נמצא פה... הוא גם צדיק כזה... איש תם כזה... מתמיד כזה... אין לו מספיק כושר מנהיגות... הוא לא חותך כמו 

הוא רק מתמרן... דרכי שלום... ואילו עשיו משדר עוצמה!!! ושלא יהיו טעויות: עשיו לא היה נראה כמו יהושע הפרוע...  עשיו!!!
)רק שתבין: אם חז"ל אומרים לנו שעשיו רצח הוא היה מאוד משלנו... וכל העוולות שהוא עשה... לכל דבר היה "עניינים" ברוחניות... 

החמודות... זה מסמך שרק חז"ל יודעים לגלות אותו... אבל ברור שמעל פני השטח עשיו יצא בקנאת ה' צבקות למלחמת  את נמרוד כי הוא חמד את בגדי
קודש מול הכופר הגדול שזרק את סבא שלו לכבשן האש... וכשהגיעה השמועה שעשיו הרג את נמרוד ברור שהיה קורת רוח גדולה בבית של אברהם 

בקיצור: לעשיו היה את כל הקבלות  רנה..." והאיינקל עשיו ישב במזרח וכולם התפעלו מהקנאת ה' הבוערת בו...ויצחק... בטח.. "באבוד רשעים 
ואת כל המסמכים ואת כל הצבעים הכי ססגוניים להיות הממשיך של יצחק וממלא מקום אבותיו... ואילו ליעקב היה צבע 

גם יצחק יודעים שעשיו זה קשקוש אחד גדול ואילו יעקב התם  מאוד חיוור ומט לעומתו... ותכל'ס: רק רבקה ויעקב ובהמשך
 הזה. שלא מתקרב ל"ביצועים" של עשיו. דווקא ראשו בשמים ודמותו חקוקה במרכבה

אבל איך?? איך זה יתגלה??? הרי כעת... לפי כל נתוני השטח עשיו מוביל בפער עצום מול יעקב... אז איך זה בכלל נתפס 
 שפתאום יתגלה יום אחד שיעקב הוא האמת ועשיו שקר???

אתה מבין לבד שהשאלה הזו לא באמת מטרידה אותנו בייחס ליעקב ועשיו כי כולנו יודעים מה שקרה בסוף... השאלה הזו 
ש רלוונטית בייחס לכל מיני יעקב ועשיו שמסתובבים בינינו... אותו בחור בן עליה שיושב בצד ולומד... לא עושה רע

וצלצולים... לא לומד בישיבה הכי נוצצת... ולצידו עובר בחור ריק מכל תוכן אבל "קיש קיש קריא..." מאוד מרשים כלפי חוץ 
ועושה המון רוח... ומהבחור הזה כולם מתפעלים ומתרשמים ומוכנים לתת לו דירה... ואילו קובי האיש תם יושב אוהלים.. 

שנה  22ם כשהוא יתחתן אף אחד לא יחטוף אותו... הוא יצטרך לשלם משכנתא הוא ככל הנראה ימשיך להיות שקט... ג
בדיוק כמו יעקב בצאן לבן... ותכל'ס... מקובלנו שיום אחד הקב"ה מגלה מי יעקב ומי עשיו... אבל איך?? איך זה יקרה??? 

 בשעת מעשה מאוד קשה לתפוס כזה דבר... 

)כמובן שהבאתי דוגמא נקודתית משני בחורים... אבל זה רלוונטי בייחס לכל של דורנו...  אז זה בעיקר השאלה שלי!!! בייחס ליעקב ועשיו
  מיני דוגמאות אחרות של מי שעושה הרבה רוח לחברו והצנוע ומלא בתוכן...(

אין  עשיו!!! בגלל שהוא חסר פנימיות... ונטול כל עבודה פנימית מוסרית... כתוצאה מזה התשובה היא )כמובן באופן חלקי(:
לו שום היכרות עם עצמו!!! אין לו שום שליטה ושום זיהוי לקולות שבוקעים מתוכו... לעומת זאת יעקב... האיש תם הזה... 
המוסרניק הזה... השקט הזה... הוא עושה עבודה חרישית שקטה מול האישיות שלו... הוא מכיר היטב את העולם הפנימי 

חות הנפש שלו ומומחה בזה... ואז!!! יום אחד עשיו מגיע עם כל הרעש והצלצולים... שלו... ובאופן טבעי הוא שולט לגמרי בכו
והוא מחליט לחסל את יעקב... די... נמאס לי מהתמים הזה... הוא מפריע לי בדרך... אני רוצה לתפוס אותו בגרון ולהרוג 

שקט... כדרכו... לא מגיע עם כח... ולא יודע אותו... עשיו יוצא עם כל העוצמה וארבע מאות איש עמו... יעקב התם והעדין וה
לעבוד עם עוצמה... אבל!!! ליעקב יש גאונות שקטה בכוחות הנפש... והוא פשוט תופס את עשיו בגרון!! אבל ממזה בגרון... 

עם עזים והרבה... וגדול... יעקב מופיע מולו יעקב מזהה מיד את האופי החלש של עשיו... הוא יודע שעשיו אוהב צבע חזק... 
ם זה ותיישים וגמלים... ואז יעקב נהיה גם גרפיקאי לצורך העניין והוא שם ריווח בין עדר ובין עדר... כן... הוא יודע... שאם יהיה שם רווחי

 עוד יותר ישגע את העין של עשיו... בקיצור: יעקב מחזיק את הלב של עשיו בידיים שלו כאילו זה פלסטלינה... אתה מכיר את זה שאמא
סוכריה והוא שוכח בכלל על מה הוא בוכה?? ואם זה לא לגמרי עוזר... אז היא  לורוצה להרגיע תינוק בן שנה שבוכה... ואז היא מביאה 

נותנת לו את אותה סוכריה אבל עם מקל... ואז כשיש כבר מקל אז הסוכריה נהיית הרבה יותר גדולה ואז הילד נרגע לגמרי.. .זה נקרא 
איש כדי להרוג את יעקב...  044ר" וככה יעקב משחק עם הרגשות של עשיו... ועשיו שכבר גומע מאות קילומטרים עם "כחומר ביד היוצ

ברגע שהוא פוגש את יעקב הוא מתבלבל ושוכח בשביל מה הוא בא... והוא פתאום מנשק אותו... מה זה אם לא תינוק פספוס שאמא 
ד לי: למי יש יותר עוצמה?? לעשיו שמגיע עם כח הזרוע ורוצה לתפוס את יעקב בגרון?? מעצבת לו את הרגשות כמו שהיא רוצה... אז תגי

 או יעקב שתופס את עשיו בניתוח לב פתוח... ומשחק עם הלב שלו כאילו הוא פינפונג... אני כמעט נעלב בשם עשיו... 

שית הזו הוא מגלה את כוחות זו העוצמה האדירה והשקטה ששמורה לאותו בן עליה שמתמלא מבפנים!!! בעבודה החרי
הנפש הטמונים בו... בו בזמן שחבר שלו הצעקני והמרעיש אמנם עושה הרבה "חיל" אבל מבפנים הוא נשאר תינוק בן שנה... 
הלב שלו פלסטלינה... הוא לא מכיר את הנפש שלו בגרוש... כל איזה קשקוש מצליח לזעזע אותו... פעם ימינה ופעם 

. ו... ובטווח של כמה שנים קדימה לאט לאט רואים מי התקדם והתרומם ומי נשאר מסתובב עם שמאלה בחוסר עקביות..
יעקב אבינו לאורך כל הדרך מתייחד בסבלנות שלו:  עצמו )עם הרבה רעש..( אבל בשביל זה צריך סבלנות!!! סבלנות!!!

עקב יודע שיש דברים שאורך להם זמן לחלחל... "ואביו שמר את הדבר"! והחריש יעקב... יעקב יודע לחכות.. יודע להמתין... י
יעקב יודע שרק נזיד עדשים אפשר לקבל כאן ועכשיו... ובהלעטה אחת ישר לתוך הלוע... זה עובד רק בנזיד עדשים!! אבל 

ים דברים טובים באמת... זה חריש עמוק שנעשה בצורה של תהליך... אנא!!!! סבלנות!! חן וכבוד יתן ה' לא ימנע טוב להולכ
  בגיליון זה( 2בעמוד  -)מעניין לעניין באותו ענייןבתמים!!!! 
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 קשר רוחני פנימי... מסתדר גם בקשר עין מרחוק... למידה מרחוק.

יש שורה "תמימה" בפרקי דרבי אליעזר... זה ככה באמצע נושא בפרק ל"ח... ולא כל אחד שם לב מה כתוב שם... וזה 
צל יצחק אביו ומצא שם את עשיו ואת נשיו יושבים באוהל "ולקח יעקב בניו ובני בניו ונשיו והלך לקרית ארבע אלשונו: 

יצחק ונטה אהלו חוצה לו, וראה יצחק את יעקב ואת נשיו ואת בניו ואת בנותיו וכל אשר לו ושמח בלבו מאד ועליו 

 אתה קולט מה כתוב פה? הכתוב אומר: "וראה בנים לבניך שלום על ישראל"

! יעקב אבינו הממשיך הסופי של יצחק!! זה כבר לא נושא לדיון... עשיו ויעקב יעקב אבינו סוף סוף חוזר הבייתה ליצחק!!
כבר נפגשו... כבר התנשקו... עשיו כבר מחל על הברכות... הדברים כבר ברורים לגמרי!! אבל יעקב מגיע לבית של יצחק... 

 ומה הוא מגלה שם??

ונים... תופס את העסק חזק... ומנהל את החצר ביד חצר!!! עשיו פתח שם חצר שלימה... עשיו מקיף את יצחק מכל הכיו
רמה... סליחה: מה זה צריך להיות?? עשיו זוז מפה!!! מה אתה מחפש אצל יצחק?? מאיפה צצת בכלל??? המקום שלך 

 זה בכלל הר שעיר... 

וכשעשיו שאל  מה מתברר??? שלא רק יעקב חכם... גם עשיו יודע להיות חכם... וכמו שיעקב לא אמר לעשיו את האמת..
אותו לאיפה אתה הולך... אז יעקב לא גילה לו לאן פניו מועדות... הוא רק אמר לו: "עד אשר אבא אל אדוני שעירה..." אני 
בדרך אליך... על אותו משקל: עשיו גם לא גילה את "מצפוני לבו" וכשיעקב התנהל לאטו לרגל המלאכה... עשיו רץ מהר 

רת הובלות ועבר דירה מהר מהר לבית של יצחק... התמקמם שם כמו שצריך... קבע עובדות הבייתה להר שעיר... הזמין חב
בשטח והשתלט שם על העסק!!! תפס ראשון!!! הוא הבין שאוטוטו יעקב מגיע... וברגע שיעקב מגיע הוא תופס את 

ם שם כמו שצריך!!! היה לו את העמוד... לכן עשיו הזדרז לתפוס ראשון... ועד שיעקב הגיע ליצחק... עשיו כבר היה ממוק
כל המפתחות... כל אלוף עשיו קיבל מוצב אחר... אהליבמה פה... ובשמת שם... כדי לשמור על הכספת שנקראת יצחק... 

 שיעקב אבינו ח"ו לא יגנוב את המזרח... 

טוחים שעוד מעט ויעקב מגיע!!!! ורואה שם כוננות בדרגה ראשונה... כל הפרצופים של עשיו עומדים שם בלחץ... ב
 מתחיל פה קרב על הליגער יצחק... בכיס של מי הוא נמצא... 

יעקב בכלל לא נבהל!!!! יעקב מרגיע אותם... הכל בסייידר... אתם לא צריכים להיות בלחץ.. אני לא הולך לעשות שום 
פחת יעקב מחכים לרגע של דבר... לא הולך לתפוס חזקות ולא ירושות... אני בסה"כ מציב את האוהל שלי פה בצד... מש

חסד שבדיוק יצחק יוצא לחלון... מה שנקרא ביקור נוסח קורונה... ואז יעקב וכל המשפחה מנופפים ליצחק לשלום... 
זיידע... זיידע... שלום עליכם!! זיידע... אל תדאג... כולנו הולכים בדרך הישר... כולנו מכריזים: שמע ישראל ה' אלוקינו ה' 

וראה יצחק את יעקב ואת נשיו ואת בניו ואת בנותיו ואת כל אשר לו ושמח בלבו רקי דרבי אליעזר: אחד... אומר הפ

ה... יראי ה' והולכים בדרך הישר... ושמח בלבו מאוד!!! -יצחק ראה את כל הצאצאים של יעקב איך שכולם שבטי י ,מאוד
 ק אבינו... זיידע יצחק שמח מאוד... זהו. בזאת הסתיים הביקור של יעקב אצל יצח

    --- 
איך זה יכול להיות??? למען ה'... איך זה יכול להיות שפחד יצחק קדוש ה' מוקף בעשיו מכל הכיוונים ו... ואף אחד לא 
מוחה?? איך יכול להיות שיעקב אבינו איפשר לעשיו להקיף את יצחק מכל הכיוונים... ולא רק שיעקב לא מתנגד... יעקב 

ם מרחוק ולא מנסה "לסדר את העניינים"?? איך יצחק נותן לעוולה הזו גושפנקא?? הרי כעת אפילו מנופף לאביו לשלו
נשותיו של עשיו... יצחק יודע בדיוק  -גם יצחק יודע בדיוק למי מגיע הברכות... יצחק הרי גם סובל סבל רב מעשנן של אלו

שדווקא עשיו נמצא בפנים... ואילו יעקב נשאר  מי זה יעקב ומי זה עשיו... אז איך נותן לעוולה המרושעת הזו לקרות...
 מבחוץ וצריך לעשות שלום מרחוק???

 התשובה פשוטה מאוד )למי שמבין עניין(: 
 בשביל מה יעקב אבינו כזה גדול ומרומם??? בשביל לדעת לשמור קשר גם מרחוק!!! 
לידי ביטוי?? שעשיו צריך להרגיש אם יש איזשהו הבדל בין הרמה של יעקב אבינו לרמה של עשיו... איפה זה מגיע 

קירבה פיזית.. הוא צריך לעמוד קרוב... להצטלם מאחורי...... הוא צריך להחזיק מפתחות... הוא צריך להחזיק חזק חזק את 
הדלת של יצחק ולפתוח ולסגור אותה אחת לחמש דקות בשביל להרגיש בעניינים... ואילו יעקב מסתדר גם בלי זה... יעקב 

יק מקורב ליצחק גם כש"וישב יעקב בארץ מגורי אביו בארץ כנען..." ליעקב אבינו מספיק שהוא גר באותה מרגיש מספ
ארץ שיצחק גר!!! הוא לא צריך את הקירבה הפיזית.. הוא לא מוכרח כל הזמן להפגין נוכחות... ואת זה כדאי גם לנו 

 להבין!!!
לראש ישיבה או לגדולי ישראל צריך לערבב... להצטלם... יש כאלו שחושבים )בעיקר צעירים( שבשביל להיות מקורב 

להחזיק איזה מפתח... לעמוד מאחוריו... לקחת ממנו את זה ולתת לו את זה... אז זהו!!! שיתכן שדווקא אלו שצריכים את 
אם חלילה הקירבה היותר פיזית... זה... זה לא מוכיח על קירבה מיוחדת... אדרבה... זה מראה על רמת קשר נמוכה... ש

 וחס יצלמו את הרב ואני לא אכנס בתמונה אז... אז אני כבר לא מספיק קשור אליו...

כאן יעקב אבינו מוותר באדיבות... הוא פונה לעשיו ואומר: גיא שויין... קח... קח את הבמה.. קח את ההופעה... קח את 
באמצעות תדרים הרבה יותר עמוקים!! אני  המפתחות... תערבב כמה שאתה רוצה... את הקשר שלי עם יצחק אני אמשיך

 אלך בדרכו של יצחק... אני אדבוק באלוקי אבי יצחק... ובזה אני אהיה מקורב אליו...

מה שבטוח... אין מה לעשות עסק מחצרות של גדולי ישראל!!!! תהיה רגוע... אין צורך לדחוף שם... אין צורך להרגיש 
ק יותר... סבלתי מהקשקוש הזה בתור בחור... אני זוכר שהיה לי חלישות דעת בעניינים... לא זה מה שיעשה אותך צדי

מחבר שלי שהיה מקורב למרן הרב אליישיב זיע"א ואני לא... היה לי ברור שהוא נמצא במדרגות יותר גבוהות בעבודת ה'... 
האחרון... ואני? אנא אני בא... אז זהו כמה פעמים בחודש  )הציק לו בלע"ז(סו"ס יש לו קשרים שם... והוא דיבר עם מרן זיע"א 

שלא!!! תהיה רגוע... גם עשיו יכול לכרכר סביב יצחק ויעקב אבינו אפילו לא מפריע לו... כי לא זה הנושא!!! יעקב ילחם 
 יעקב יאבק על שמע ישראל... שם יעקב ילחם עד טיפת דמו האחרונה... כי שרית!!!!  על העבודה... על הבכורה...

צרות ועל תמונות ועל מפתחות ועל כל מיני סממנים חיצונים של כל מיני רדודים למיניהם שאין להם שום אחיזה של חיבור אבל על ח
פנימי באמת... זה הכסף הכי זול אצל יעקב... יעקב מכבד את עשיו שימשיך להיות ה"הויז בחור" של יצחק... ו"יצחק שמח מאוד" 

סכמה שקטה שיצחק ממשיך לתת לעשיו את התענוג הזה... ועל זה מסיים הפד"א: "וראה בנים שיעקב מבין את זה ובין שניהם ישנה ה
לבניך שלום על ישראל!!!! כשעשיו מקבל את הצומי שלו... כולם שמחים.. עשיו עסוק עם הצרור מפתחות שלו... ונותן ליעקב להמשיך 

  להתקרב לעבודת ה' באין מפריע...

  
 ניתן לקנות את הקונטרס

 נר לרגלי
 דבריך ואור לנתיבתי...

בענייני ימי החנוכה והמסתעף, מלוקט מתוך 
 מאמרים שנכתבו בגיליון זה,

  

 1946444450בפלא': 
ניתן להשיג את הספרים "אהבתי"  כמ"כ

  וימאן" במוקדי המכירה כדלהלן..."ואהבת" "
--- 

 ניתן להשיג במוקדי המכירה:
 1954004159שפירא:  :אופקים

 1942020240שרגל:  -אחיסמך
 155125142 -אלעד

 1914041500 -אשדוד
 רמה ב', מש' צוויבל. 5נהר הירדן  בית שמש:

 1946491556ב' אזור רמי לוי  ביתר עילית
 1946445142  רחובות:

 1994219115 תפרח: חדש:
 

   1994246496 -5קבוץ גלויות    בני ברק:
  1942002420 )פינת דסלר, דרייפוס( 54חזון איש 

 1942415604 -אזור הרב קוק -רבי עקיבא
 .  00משפחת בוים רחוב השלושה 

  1942404291 -41הרב גניחובסקי קרית הרצוג: 
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 קומה ב'. 45הרב פרנק  רח': בית וגן
  1942065542 -רמות א'
 קומה ב' 42רובין  -רמות ד'
 1942464460 45המ"ג  רוממה:

 1946450994 -בן עוזיאל גבעת שאול:
 1955046640 -הר נוף

 1942005429 -נווה יעקב
 1942404904 -טלזסטון

 

 
 2024260-194  5 מרומי שדה  קרית ספר:

 165244291 04 חפץ חיים
 )כולל עטרת שלמה( 1955015045 -ברכפלד

 1942052444 ברכפלד: -פיצוחי בראשית
 1942444259 -גרין פארק

 
 

 שטיבלאך נדבורנא/ תפארת ישראל.  חיפה:  :צפון

 .1942444254רבינסקי  5טרומפלדור נווה שאנן:        
  1946409401 לתאםקריצלר  א'4הורדים   :רכסים

 משפחת שטיימן. 1942054049 -כרמיאל
 1946440594  -טבריה
 1965444655 5/9קריה, יונתן בן עוזיאל  -חצור

    2464624-194-עפולה 
--- 

 מה בחוברת??

כיצד לומדים להודות לה' גם על ישועה  א.
 חלקית...?? 

חנוכה הוא ההחג של הפרסומת... האם  ב.
 באמת הכל מתחיל ונגמר בשיווק ופרסום??

 מה הקשר בין נרות חנוכה להסרת עין הרע?? ג.

אם הכל היה לטובה... אז למה זה בכלל  ד.
קרה?? הייתי מעדיף יותר שלא יבואו שודדים 

ואז גם לא יצטרכו התרנגול והחמור למות 
 לטובה??

למה לדרשנים אין מספיק חומר מה לדבר  ה.
 בחנוכה??

איפה פרשיות וישב מקץ ויגש פוגשות אותנו  ו.
 משך השנה??גם ב



 

  

                חנוכה!!! הסיומת והפיניש 
 של הימים הנוראים...

עומדים אנחנו סמוך ונראה לימי החנוכה 
האהובים... בימי החנוכה אנחנו חוגגים את הנצחון 

 שלנו בתרבות יוון... וכידוע: לשם שינוי!!! 

ל חז"ל דווקא לא כ"כ מזלזלים בתרבות יוון... חז"
מתייחסים ברצינות תהומית לחכמה יוונית...  זה לא 
כמו העבודה זרה של בבל, שרבקה יורקת ואומרת 
טפו טפו קצתי בחיי מפני בנות חטא... זה לא עריות 
שאנחנו מצווים לתעב ולהתרחק מזה עד הקצה 
מתוך ידיעה של אלוקיהם של אלו שונא זימה... 

משהו קצת יוון זה כבר  לא!!! יוון זה משהו אחר!!
יותר מורכב... מה שנקרא "קליפת נוגה..." יש פה 
עירבוב אור וחושך ולכן אין פה שחור לבן... מול יוון 

 צריך מיומנות מיוחדת...

 ואת הנקודה הזו צריך אחת ולתמיד לחדד...

לאורך כל הדרך אתה רואה ביהדות שתי גישות 
 כלליות:

יש רב שהעקרונות שלו מאוד ברורים... מדובר 
עובד ה' ששתול כל היום בבית ה'... לא יודע צורת ב

מטבע... לא מעניין אותו כלום מהבלי העולם הזה...  
וממילא כשאתה מגיע אליו עם מידע ועם כל מיני 
מושגים מהבלי העולם הזה אתה כבר יכול לדעת 
מראש מה תהיה התגובה שלו. הבל הבלים הכל 

ותו ולא הבל... שום דבר בענייני העולם לא מרשים א
)ואם בפרשיות אלו אאנחנו אוחזים בסוגיה של מרגש אותו... 

י"ב שבטים אני הייתי מסנף את זה לבחינה של שבט בנימין... 
ידיד ה' ישכון לבטח עליו חופף עליו כל היום... כל המושגים שלו 
זה רק דבקות בה'. א"א לדבר איתו על שום מושגים בענייני 

  העולם החומרי(

יש לך רב מסוג אחר לגמרי... שאמנם  אבל מצד שני
גם אותו רב... כל כולו בלתי לה' לבדו... אבל אם 
תבא אליו עם איזה מושג חדש שיש בעולם או איזה 
טכנולוגיה חדשה... או איזה מקצוע חדשני שנהיה 
מבוקש... או איזה סוג מסוים של שיווק שתופס 
חזק במגזר הכללי... אותו רב יביע התעניינות 

נות!!! הוא יברר לפרטי פרטים מה זה ואיך זה וסקר
עובד ואחרי כמה חודשים אתה תראה איך שהרב 
כבר התקדם עם זה והוא כבר מנהל מגעים עם 
הגורמים הרלוונטיים איך להכניס את זה ולהבריג 
את זה בתוך עבודת ה' עצמה... איך לגייר את 
התחום החדשני הזה ולהתאים אותו לציבור 

בי"ב שבטים עסקינן זה כבר מאפיין של שבט  )ואםהחרדי... 

דן... לשבט דן יש מספיק התמודדויות מול נחש הקדמוני... הוא 
מספיק מאותגר במינימום הנדרש... ולכן דן תובע "דון דיני..." 
צריך לאפשר לו את מה שמותר... אין לו את הלוקסוס שיש 

ר אי שם לבנימין שגר בשכנות עם ה' וחופף עליו כל היום.. דן ג
  בבשן...(

 מ ו כ ר ח י ם  וזה שתי גישות שונות לגמרי!!! ואנחנו 
 את שתיהן!!!!

לפני כמה שנים התחיל לרוץ  בא ניקח דוגמא:
המושג שנקרא טיפול רגשי... כמובן: מאיפה זה 
התחיל?? בעולם החילוני!!! התכנים המקוריים של 
טיפול רגשי התחילו מקאוצי'נג וכל מיני מושגים 

ניים.. וכעת אני ניגש לרב מספר אחד ואני שואל כפר
אותו האם לגשת לטיפול רגשי?? הוא רק שומע את 

המילה קאוצי'נג... ומבין שזה ניזון ממקורות כפרניים 
מובהקים... הוא מזדעזע כולו ונותן לי להבין שזה לא 

זה נכון?? ברור שזה רצון ה'... אפילו לא מתחיל... 
 נכון!!!!

לרב אחר... והוא במקום לדחות  אבל משם הלכתי
את זה על הסף... הוא דווקא התעניין... הוא שם לב 
שאני לא הראשון ולא השני ששואלים בנושא הזה... 
והוא מבין שזה מושג חדש שנכנס לעולם!!! וממילא 
צריך להזדרז לגייר אותו ולהתאים אותו לרוח 
היהדות.. הוא בכלל לא נכנס להשקפה האם זה נכון 

א... זה לא הנושא!! כעת הנושא הוא שהעובדה או ל
היא שהציבור מתעניין בזה... ואם עצם העיקרון הוא 
דבר הרשות... אז חייבים להזדרז ולהקים מערכת 
מטפלים רגשיים במגזר החרדי...  כי אחרת כולם 
יתחילו ילכו למטפלים חילונים וזה באמת איום 

 שמת לב לשתי הגישות השונות??? ונורא...  

אז ככה: על פניו  עכשיו תגיד לי: יש פה מחלוקת??? 
ברור שיש פה מחלוקת!!!! סו"ס בהסתכלות 
השטחית יש פה רב אחד שלא אוחז מטיפול רגשי 
ואילו הרב השני כן אוחז מטיפול רגשי... אבל מי 
שקצת קולט עניין מבין שיש פה בסה"כ השלמה של 

: שני חלקים... רב אחד צועק גיוואלד!!!! רבותי
הוא טרף!!! והרב השני פשוט  הנוכחיהטיפול רגשי 

עסוק בלתרגם ולגייר ולהתאים אותו אלינו... מתוך 
הכרת המציאות שהיות ועובדה שהציבור צורך את 
זה... אין ברירה אלא לבנות אותו באופן מותאם לרוח 

  מצוי!!!!ו רצוי!!!היהדות קוראים לזה בשתי מילים: 

ויש רב שמופקד על  רצוי!!!יש רב שמופקד על ה
  מצוי!!ה

עכשיו: אתה מבין לבד שחלוקת התפקידים הזו היא 
לא רק בין רבנים אלא בעיקר אצל כל אחד מאיתנו... 
אצל כל אחד מאיתנו יש את הפיצול הזה בינו לבין 

ובמקביל צריך  לרצוי...עצמו... מצד אחד צריך לשאוף 
ו ואפשר להגדיר ולומר שז...  למצוילהתאים את זה 

בדיוק חלוקת התפקידים בין העבודה של ימים 
  עבודה של חנוכה... ---הנוראים ל

 הרצוי!!!בימים הנוראים אנחנו חותרים להגיע למצב 
במשך חודש אלול שלם אני משתדל להתרומם 

למצב הכי ולהתעלות עד שאני מגיע לשיא מיטבי... 
למדרגה הכי אידיאלית שאני יכול להיאחז  רצוי!!!
 בה... 

אז!!! לאט לאט מתחילה הנחיתה... מתחילים שנה... ו
מתחיל להתחכך ולהתנגש עם  רצויואז לאט לאט ה

למיניהם... ו... ועוד רגע אני כבר נשבר  "מצוי"כל מיני 
  רצוי...הכניע את ה המצויומודיע על כניעה... זהו... 

כל  ואז לפתע מגיע מלאך מושיע בדמות חנוכה!!!
תאים את הרצוי עם העבודה של חנוכה זה לה

"יפיותו של יפת המצוי!!! העבודה של חנוכה זה 
אנחנו עומדים מול יוון שמייצג  תשכון באהלי שם"!!

את יפיותו של יפת... וכעת נדרש מאיתנו לתרגם 
 לאהלו של שם... אותו ולהתאים אותו 

יש לי חבר בן עליה שבראש  בא ניקח דוגמא מצויה... 
עצמו: אני לא מכניס  השנה האחרון עמד וקיבל על

מייל לבית שלי!!! קבלה הכי אידיאלית שיכולה 
 הרצוילהיות... לבי יוצא מקנאה אליו... בקיצור: המצב 

ביותר!!! והנה... הימים הנוראים מאחורינו... סוכות 
כבר מאחורנו... והתחילה השנה... וכידוע כיום, אדם 
נשוי שאין לו מייל לפעמים זה פשוט בלתי נסבל... 
בפרט אם אתה גר בפריפריה שאין לך מספיק 
חרדים כמוך שאין להם מייל... כך שיש רשימה 
ארוכה של דברים שאפשר לקבל אותם או לשלוח 
רק דרך המייל... וחבר שלי כבר כמעט יוצא מדעתו... 
עצבני על כולם... עצבני על החרדים שלא דואגים 

ו...  לפתרונות למי שאין לו מייל... עצבני על החיים. 
וכשהוא דיבר איתי הצמדתי אותו לקיר והכרחתי 
אותו להודות שבין הייתר הוא גם עצבני על היהדות 
ואולי גם על הרבש"ע... בטח... בגלל שאני חרדי אני 
כל הזמן תקוע... כל הזמן אני נתקע במבוי סתם.. 

 די... נמאס לי... עזוב אותי... 

 הרצוי!!!ן אמרתי לו: הנה!!! עכשיו אתה במשבר... בי
 מצוי!!!--ל

 רצויהבראש השנה קבלת על עצמך את הקבלה הכי 
והכי אידיאלית!! והנה... ברגע שהתחילה השנה 

זהו!! פנצ'ר... בדיוק בשביל  המצוי...נתקע מול  הרצוי
זה יש לנו את חנוכה... העבודה של חנוכה זה "יפת 

בין הרצוי אלוקים ליפת וישכון באהלי שם"! לתרגם 
אתה חחחחחייב  ...למצוי... אתה עכשיו בחנוכה

לדאוג שבשכונה שלך יהיה עמדה של מחשבים 
מפוקחת.. אין לך ברירה אלא ללכת לרבנים של 
העיר ולבקש שמיוזמתם יפתחו עמדה של אפשרות 
שליחת מיילים נגישה ונקיה ומסוננת לגמרי 
שאברכים בני עליה יוכלו להיכנס כל יום ולשלם 

ה שקלים ולשלוח מיילים ולעשות מה שהם כמ
 )אגב: יש לי חבר שקנה פקס... זה גם דרך...(צריכים... 

יש ליפת אפשרויות טכנולוגיות  יפת אלוקים ליפת!!!
מפותחות... ואנחנו בתור עובדי ה'.. הכי נעים והכי 
מתחשק לנו לכתחילה להתעלם לגמרי מהמושג 

אבל מה הזה שנקרא מייל ולא להכיר בקיומו... 
ה' מסר בידיים של  יפת אלוקים ליפת!!!נעשה ש

יפת את הניהול של העולם החומרי וכעת המציאות 
היא שכמעט כל העולם מתנהל ע"י חיבור לרשת... 

 --יפת אלוקים ליפתולכן אתה מוכרח לדאוג שה
אתה חייב להיות ריאלי.. ואם  ישכון באהלי שם!!

ה חייב אתה רוצה שלא יהיה לך מייל בבית אז את
לתרגם את יפת אלוקים ליפת... וישכון באהלי שם 
ע"י עמדת מייל ציבורית ומבוקרת ונגישה ומפוקחת 

 ע"י רבני השכונה... 

--- 

המשפטים שלי האלו נשמעים די  עכשיו שים לב:
צורמים... אני מדבר כעת כמעט כמו משכיל... 
הסגנון שלי די מזכיר את... את כל האלו האלו 

ך לקנות אייפון כי הרי בלאו הכי שמשכנעים אות
עוד מעט כולם יצטרכו את זה...  נכון שהנימה שלי 

 כעת מאוד מזכירה את השפראך שלהם...?? 

אז זהו שיחי ההבדל הקטן!!! שים לב להבדל הקטן 
 שיש ביני לבינם... 

אותו אחד שמשכנע אותך לקנות אייפון כי... כי עוד 
זה כבר  מעט זה יהיה לכולם הוא עושה לך את

ואני כדי שכבר עכשיו תלך על זה!!! עכשיו גרוע 
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שכבר עכשיו תהיה חכם עושה לך את זה גרוע. כדי 
 למנוע את זה!

 שמת לב להבדל הקטן??

והיות ובלאו הכי יום אחד  "ריאלי"יש אחד שהוא 
אני ארד ברוחניות... אז בא נרד כבר עכשיו... ויש 

הסיבות והיות ויש לי את כל  "ריאלי"אחד שהוא 
את זה כבר  נ מ נ ע  לרדת ברוחניות אז בא 

 עכשיו!!!! 

זה בדיוק הסיפור של יפת אלוקים ליפת וישכון 
 באהלי שם...

יפת אלוקים ליפת הולך -אם אתה רואה שה
ודוחק את שם לפינה וכבר לא נותן לו להסתדר 

המיופיפות והמחדשות שלו... אז בלי האפשרויות 
כאן יש לנו משימה קדושה לתרגם את יפיותו של 
יפת שתשכון באהלי שם!!!  אם תעשה את זה... 

של ראש  "רצוי"אז אתה פשוט לוקח את ה
זה בדיוק העבודה  למצוי!!!השנה... והפכת אותו 

של חנוכה!!!  חנוכה זה הפיניש של ימים 
ים שהדלקת הנוראים.. לקחת את אותו נר חי

)כן... לא היה איכפת לך שהוא בערב יום כיפור וברחת... 

אבל עכשיו לא!!  יכבה... העיקר שלא תדע שהוא נכבה...(
עכשיו תבא בצורה אחראית ותדאג לנר הזה 
שיהיה לו בית מנורה כדי שלא יכבה ברוחות 

  הסוערות של החורף הבא...

 ---את הנרות חנוכה צריך להדליק על פתח ביתו
  מבחוץ!!!! 

לא מספיק שאני מדליק נרות חנוכה... צריך שזה 
צריך לקחת אחריות גם  לבחוץ!!!!יהיה מותאם 

בחוץ לא יכבה לי את הנרות חנוכה... -שהמ
ובינינו... מי שמדליק נרות חנוכה מבחוץ זה באמת 
משימה לא פשוטה... כי בחנוכה בדרך כלל קר ויש 

בדיוק  רוחות חזקות והרבה פעמים יורד גשם
בשעת ההדלקה ואתה צריך להדליק בחוץ ו... ועוד 

לא  כן... זה בדיוק הקונץ של חנוכה!!!שזה ידלק!!!! 
מספיק להדליק נרות מבפנים... צריך שהם יחזיקו 

שזה לא רק יהיה מבחוץ... --מעמד גם מול נתוני ה
רצוי... אלא גם מצוי...  ממילא עם כל הכבוד לנרות 

ביתי... אם מבחוץ  החנוכה המרצדים בתוך
מתחילים לנשוב רוחות עזות של קרירות... 
הטכנולוגיה המתקדמת עושה הכל בשביל לתת 
לחרדי תחושה של נכה ומוגבל וטבעת החנק רק 
מתהדקת... אם אתה תשחק ראש קטן ותתעלם 

שדוחק את שם לפינה... לא  יפת אלוקים ליפתמה
 יעזור לך שתתעלם מזה!!! כי הרוח תנשוב והנרות

)ובכהאי גוונא הדין יהיה שכבתה כן זקוק יום אחד יכבו... 

יש גבול כמה נרות יכולות  לה כי זה נעשה בפשיעה(
להחזיק מעמד מול רוח שאינה מצויה שנושבת... 

ולאלתר את הבית  אתה מוכרח לגלות תושיה
חנוכיה האיכותי עם המידות המתאימות... אתה 

יך מוכרח לייצר דרכים מבוקרות ושמורות א
מחזיקים מעמד מול הרוח הזו שנושבת... כדי 

 שהנרות לא יכבו...

--- 

אין ברירה!!!!.יפת מפתח ומשדרג את העולם... 
מייפייפ את העולם... יש לו הרבה יופי והרבה 
עוצמה להציע... ואם שם יעצום את העיניים 

ויסתגר באהלו ויתעלם מקיומו של היופי והעוצמה 
ור מה שיקרה... הבן של שיש ליפת להציע... ה' ישמ

שם ישב וילמד שם באהלי שם... ואז יום אחד הוא 
יפתח עיניים גדולות והוא יראה כל מיני דברים יפים 
שיש ליפת מה להציע לו!!! בטח שיש לו... סו"ס ה' 
ברא את העולם והעולם הוא יפה... יש לעולם הזה כל 
מיני דברים נחמדים להציע... והילד היהודי הטהור של 
שם פתאום יראה שהנוי והכח והעושר והכבוד 
והחכמה והזקנה והשיבה והבנים והמשחקים 

רק והשעשועים והכיף חיים... כל זה יפה... למי?? 
ואילו אני... בנו של שם... אני נשארתי  ליפת זה יפה!!!!

 מבחוץ... 

 נו... האם בנו של שם יוכל להחזיק מעמד???

לשכון באהלי  אין ברירה!! יפיותו של שם מוכרחת
רבי שמעון בן יהודה אומר משום רשב"י: הנוי שם!! 

ונאה נאה לצדיקים  והכח והעושר והכבוד והחכמה 

לא מספיק שהוא יהיה נאה לעולם!!! צריך  לעולם!!!

לדאוג שהוא יהיה נאה גם לצדיקים... כי אם זה יהיה 
יפה רק לעולם של יפת... וזה לא יהיה יפה גם 

ישכון באהלי שם אז שם כבר  אם זה לא -לצדיקים
זה לא יחזיק עכשיו יכול לסגור את אהלי שם... 

שם מוכרח ללבוש כפפות ומגפיים ולקחת  מעמד!!!
את יפיותו של יפת ולהשכין אותה בצורה מבוקרת 
באהלי שם!!! אם חבר שלי הבן עליה המופלג הזה... 
אם הוא ימשיך להסתובב מתוסכל ועצבני על זה 

שלוח טפסים דרך המייל... וכל פעם שדורשים ממנו ל
הוא צריך להתחנן לשכנים שיעשו לו את זה... ולא 

יום  אי אפשר ככה להמשיך יותר מידי!!!נעים לו... 
אחד ימאס לו... ואז אתה יודע מי שיקרה... מישהו 
אחד יגיד לו שהכל פוליטיקות... ופתאום הוא יקבל 

טות הזו... תחזור )התסכול שלו יגרום לו לקבל את השאת זה... 

או שהילד שלו יתרגל על השתי שורות האחרונות שוב...( 
לראות אבא מתוסכל מזה שאנחנו משפחה טהורה 
שמורה והילד יבטיח לעצמו שבשניה שאני אצא 
מהבית אני לא אסבול כמו אבא... ואסור שהאסון הזה 

שם העונש הזה.. אסור לתת -יקרה לנו!!!! לא מגיע ל
 הזה... ליפת את הנצחון 

--- 

לא לחינם מנהג ישראל לשחק בסביבון בחנוכה... 
הסביבון הוא משחק!!! אבל משחק יהודי!!  יפת גילה 
לנו שאחד מצרכי הנפש זה שילד חייב לשחק!!! אם 
לא נזדרז לתרגם את יפיותו של יפת לאהלי שם... אם 

וסביבונים משלנו... אז לא נייצר ונפתח משחקים 
הילד שלנו יפזול למשחקים של יפת... הוא פתאום 
יתחיל להתעניין בספורט ובתרבות פיתוח הגוף וכו' 
ואז אתה לא תבין מאיפה זה הגיע לו... אין לנו 
ברירה... אנחנו חייבים לייצר משחקים משלנו... 

אם תשאל אותי  עכשיו שלא תבין:סביבונים משלנו... 
בסביבון.. אני אגיד לך שזה ביטול תורה  מה העניין

אחד גדול... מי צריך את זה... אף גדול בישראל לא 
אבל אז מה... מי אמר  ואני צודק!!!צמח מסביבון... 

שהסביבון מתחיל מאהלי שם... הוא מתחיל דווקא 
מיפיותו של יפת!!! יפת מייצר משחקים והוא מכריח 

 נו... אותנו לייצר במקביל אליו משחקים משל

עדיף שיהיה לנו סביבון שיהיה כתוב עליו נס גדול היה 
 פה...

משיהיה לנו קרן השור שכתוב עליו אין לכם חלק 

 באלוקי ישראל... 

 וזה הראש הגדול שנדרש מאיתנו בימי החנוכה!!
לעמוד מול הביטול תורה הזה שנקרא סביבון 
ולהבין ש... שנכון... זה באמת ביטול תורה... אבל 

ויש לנו עסק עם יפת אלוקים ליפת... אז היות 
מבחינה מסוימת הוא מכתיב לנו את הסדר יום... 
הוא מכריח אותנו לעדכן מחירים... חברי היקר: 
ראה הוזהרת!!! בחנוכה הזה אתה דואג שבשכונה 
שלך יהיה איזה דירת חדר עם אפשרות שליחת 
מייל מבוקרת ומוסכמת ומפוקחת ע"פ רבני 

תעשה את זה... אל תבא אלי  השכונה... אם לא
אח"כ בטענות ותגיד לי: אתה כותב כל היום נגד 
אינטרנט... והרי אי אפשר בלי זה ו... ו... ולכן עכשיו 

 יש לי אייפון רח"ל... ראה הוזהרת!!!!

--- 

חנוכה הוא השלב של חלופת המשמרות בין בניה 
 של רחל ללאה... 

ה, חודש תשרי חשוון כסליו שייך לאפרים, מנש
בנימין... ואילו חודש טבת שייך לשבט דן!!! לאחר 
שלושה חודשים אצל בניה של רחל שהיא מייצגת 

ויאהב יעקב את רחל... רחל מייצגת  הרצוי!!!את 
את השלימות של עבודת ה' בתורה ובמצוות... הרי 
בר"ח טבת לפתע צריך ידיד ה' בנימין להעביר את 

י גמור המושכות לא פחות ולא יותר לניגוד הכ
דן!!!! בנימין הוא הכי דבוק בה'... הכי שכן  -שלו

של ה'... ידיד ה'.. בנימין שתול רק באהלי שם והוא 
מצידו לא מוכן לסבול מציאות של יפת אלוקים 
ליפת... אבל באמצע חנוכה פתאום מגיע ר"ח טבת 
ששייך לשבט דן ובנימין צריך להעביר את 

שבמשך השנה  זה המצוי...המושכות לדן!!! ליהודי 
עומד על הגדר ונאבק מול נחש עלי דרך... זה שכבר 
כל האנרגיות שלו תפוסות במאבקים הבסיסיים 
שלא ליפול ברוחניות... בנימין ש"שוכן באהלי שם" 
צריך להעביר לדן את המושכות מתוך הבנה!!!! 
שלא לכל אחד יש את הלוקסוס הזה להיות ידיד 

יש שבט דן שהוא  ה' שחופף עליו כל היום!!! לא!!!
מתגורר אי שם בבשן... והוא מרובה באוכלוסין 
והוא מאסף לכל המחנות...  אם בייחס אליו יפיותו 

וזה יעמיס שם...  של יפת לא תשכון חלילה באהלי
עליו פיתויים ופזילות מיותרות שעם קצת מאמץ 
היית יכול להכניס לו את זה בצורה מבוקרת באהלי 

זה... אז אל תתפלא אם  שם והיית חוסך ממנו את
יתחיל  הענן החנוק מידי של אהלי שם פתאום

ברגעים הקשים...  לפלוט החוצה כל מיני יהודים
שמזה התחיל חטא פעור... אסור לנו לתת שהענן 
יפלוט אותם!! צריך לאפשר גם ליהודי המתמודד 
את כל מה שרק אפשר לקבל בצורה מבוקרת 

ו בנימין ודן באהלי שם...  אתה מבין לבד שבדורנ
זה לא רק שני אנשים אלא זה אנחנו בעצמנו... לכל 
אחד מאיתנו את הבנימין הרצוי שבו!! ואת הדן 
המצוי שבו!! את הרגעים של המאסף לכל המחנות 
שאתה צריך להעמיד דברים על הדין!! איך למדנו 
בפסחים: ההוא דאמת דון דיני, ש"מ מדן קאתי... 

מה שמותר -גם לכן... צריך לתת מדף ומגירה 
 ..מותר.
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 מיהו האדמו"ר שזוכה בהדלקה המרכזית בבית המקדש...??

השנה זכינו בזכיה מיוחדת... אנחנו נזכה השנה להיות בחנוכה בבית המקדש... בדרך כלל זה לא קורה... כמה שחנוכה קשור 
בבית המקדש... אז בדרך כלל אנחנו כבר נמצאים ישירות לעבודת בית המקדש... סו"ס בחג הסוכות אנחנו מחויבים להיות 

בסוכות במקדש ואילו את חנוכה אנחנו כבר עושים הרחק בבית... אבל השנה נס גדול היה פה בשכונתנו... אחד מחשובי 
הישוב שלנו שכב מורדם ומונשם במשך כמה שבועות ואנחנו חבריו הקרובים... מאוד דאגנו והתפללנו עליו ימים ולילות... 

אז החלטנו בינינו לבין עצמנו שאם מעוז צורי  ישועתי יראנו פלאות... הרי תכון בית תפילתי ושם!!! שם תודה נזבח... שם ו
לבית המקדש אנו נעלה כל בני החבורה ונקריב תודה לה'... אבל לא סתם נעלה... אלא א"ז אגמור בשיר מזמור!!! אנחנו 

רים בהם את ההלל והחליל מכה לפני המזבח... וזה היה בהחלט קבלה לא נעלה בא"ז!! באותם שמונה ימי החנוכה שגומ
שגרתית... כי לעזוב את השדה ככה פתאום באמצע גמר החרישה... ולעזוב את המעטן של הזיתים לפני שגמרנו לגמרי את 

לא פשוט... אבל  כל הבידוד... וסתם ככה... באמצע החורף והבוץ והקור לקום ולעלות לבית המקדש זה היה כרוך במבצע
החלטנו... ואכן תוך יממה אחת פתאום נהייתה הטבה משמעותית, החולה פקח את עיניו והתחיל להתאושש... הרינה עברה 
במחנה והילדים יצאו לרחובות והתחילו לרקוד... נעלה לבית המקדש!!! התחלנו לגייס את הכספים לשבעה כבשים תודה... 

בקיצור: כל הכפר על הרגלים... כולנו עולים לבית המקדש... ככל הנראה ביומיים  ולעשות הערכה מי ומי ההולכים...
הראשונים של חנוכה יתכן שעוד נהיה בדרכים... יהיה לנו דין של אכסנאי במקרה הטוב ונשתתף בפרוטה... ואם גם את זה 

ד עם החולה ש"בריך רחמנא דיהבך לא אז לכה"פ נזכה לברך ברכת הרואה...  והנה!!! עלינו והגענו אנשים נשים וטף יח
ניהלן ולא יהבך לעפרא..." וירוממוהו בקהל עם ובמושב זקנים יהללוהו... צריך שיהיה מנין אנשים ותרי מנייהו רבנן... והיות 
ואנחנו משבט זבולון אז זכינו להביא איתנו שנים מגדולי הסנהדרין משבט יששכר שאנחנו זוכים להיות שותפים שלהם... 

עמים הר )המוריה( יקראו שם יזבחו זבחי צדק... ויזבחו זבחי תודה  )גבי יששכר וזבולון(התקיים בנו המקרא שנאמר והנה 
 ויספרו מעשיו ברנה... 

ב"ה הזדרזנו והספקנו להגיע ביום השני דחנוכה אחרי צהרים... ביום השני זה בדיוק הנשיא של שבט יששכר... ועוד שעות 
וכה וזה הנשיא של זבולון... שני קרבנות הנשיאים האלו מאוד נוגעים אלינו אישית!!! וב"ה אנחנו ספורות מגיע ליל ג' דחנ

פה... המשפחות התמקמו... כל אחת באכסניה שלה... היות ואנחנו אכסנאים ומשתתפים בפרוטה... אז אנחנו לא צריכים 
המקדש ולהשתתף בהדלקת נרות החנוכה של בית להדליק את הנרות שלנו... ויש לנו את הפריבילגיה ללכת ישירות לבית 

 המקדש!!! 
אבל אל תשכח... סו"ס חנוכה היום... ואם יש בבית המקדש משהו שהוא יותר חשוב מהדלקת נרות חנוכה... תנחש מה 
זה??? הדלקת נרות המנורה!!! סו"ס יש איזשהו קשר "מסוים" בין נרות חנוכה לנרות המנורה... אז ב"ה ברגע האחרון 

ספקנו את זה... אמנם את תמיד של בין הערביים ואת קטורת של בין הערביים לא הספקנו... אבל בהטבת הנרות בבין ה
וגם בנעילת שערי העזרה זכינו להיות... הכהן )עבודה המסכמת והאחרונה של היום( הערביים שהיא "עבודה שאין אחריה עבודה" 

. ב"ה הגיע עדכון שאכן נר המערבי דלק עד כה... דבר שהוא כבר לא מובן שזכה להיכנס עם הכוז נכנס והיטיב את הנרות..
מאליו עכ"פ בבית שני... איזה זכות!! לזכות להיות בעיצומם של ימי החנוכה בהטבת הנרות של בין הערביים בבית 

שנמצאים במקדש הזה... הרי כ בזמןהמקדש... יש פה מפגש של מקום וזמן!!! אם בחנוכה מברכים שעשה ניסים לאבותנו 
הזה... עמדנו בעצימת עיניים ונשאנו תפילה חרישית  במקוםאפשר להוסיף ברכה נוספת "ברוך שעשה ניסים לאבותנו )גם( 

ש"יאר פניו איתנו סלה, לדעת בארץ דרכך, בכל גוים ישועתך..." שנזכה בכל ההארה של המנורה לגילוי כבוד מלכותו 
י ארץ..." ושאור החכמה יאיר עד אפסי ארץ... עד למטה מעשרה טפחים... וידעו כי ש"יברכנו אלוקים ויראו אותו כל אפס

 אתה שמך ה' לבדך עליון על כל הארץ... 
הטבת הנרות הסתיימה!!! כעת... בעוד רגעים ספורים נעילת שערי העזרה... מהר מהר רצנו לבית הכנסת של העזרה 

במקדש ע"י אנשי המעמד ש"עומדים על קרבן אחיהם" וזועקים  והצטרפנו לתפילת נעילה המרטיטה שנעשית מידי יום
מידי יום על כל הצרות של כלל ישראל... זכינו אפילו להשתתף בברכת כהנים נדירה! כן... רק במקדש יש היתר מיוחד של 

 הזמן...בתשרי הוא יו"כ הוא מצד )בבית המקדש יש כל יום בחינה של יום כיפור... כי י' ברכת כהנים כל יום בשעה כזו של בין הערביים... 
  (מקוםוביהמ"ק בעצמותו הוא יו"כ מצד ה

--- 
מלאכת ההטבה הסתיימה... שערי ההיכל ננעלו... וכעת שעת בין הערביים והגיע זמן הדלקת נרות החנוכה... נו... יש הדלקה 

 במקדש?? כן... בבית המקדש יש כל יום אדמו"ר אחר שמדליק!!! מיהו האדמו"ר??
כל שבוע יש משמרה אחת של כהונה במקדש!!! והמשמרה עצמה מתחלקת לששה בתי אב... ובלשכת בית המוקד יש 
מקומות לינה מיוחדים לזקני בית אב של היום למחרת... וכל לילה זה מתחלף... כמו שכל שבוע מתחלפת משמרה... ככה 

האדמו"ר של הערב הזה!! הוא מקבל לרשותו את  בכל ערב מתחלף בית אב... אז הראש הבית אב של היום שלמחרת הוא
רשות הלינה והדיורין בלשכת בית המוקד... ממילא הוא מקבל את זכות ההדלקה בפתח לשכת בית המוקד... עויילם גדול 
כבר ממתין שם בשערי בית המוקד מבחוץ )מכיוון הר הבית( להדלקה של הראש בית אב... כן... שער בית המוקד מוכר 

כל בוקר מחדש שם!! בשער הזה מתחילה עבודת הקרבנות... כל לילה השער הזה נעול מבפנים... כי כאמור זקני מאוד!!! 
שעה לפני עלות השחר פתאום מתחילה שם תכונה... אלפי כהנים לבושים בגדי כהונה  -בית אב ישנים שם... ואז חצי שעה

... ואז בשלב מסוים איש הר הבית בא ודופק בנחת... מגיעים לשם בריצה לאחר מקווה ומתגודדים שם בשתיקה מופתית
וזקני בית אב שישנו כל הלילה שם בפנים פותחים לו ואז הוא נכנס לפייס של תרומת הדשן, עכ"פ זו הדירה של אנשי בית 

הפתעה  אב... ולכן ראש בית אב הוא האדמו"ר שצריך כל רגע להופיע ולהדליק נרות חנוכה במקדש... אגב: יתכן שתהיה לנו
ונזכה להשתתף בעוד הדלקה מאוד מאוד חשובה!! לא פחות ולא יותר של הכהן הגדול בכבודו ובעצמו...  כן... גם לכהן גדול 

)אגב: היות והלשכה הזו נמצאת בעליה... יתכן שהוא מדליק בחלון ולא בפתח יש במקדש לשכה שהוא מתגורר בה ויש לו ממש דיורין בה... 

 )כי הציץ שלו מרצה רק כשהוא על ראשו(וב זה לא קורה... כי הכה"ג חייב להיות במקדש במשך כל זמן העבודה!! אבל ע"פ ר וצ"ע...(
ממילא הזמן היחיד שהכה"ג יכול לשוב לביתו זה רק כעת... בבין הערביים... לאחר נעילת העזרה... אח"כ שמעתי שהכה"ג 

דש ורק מיום חמישי ואילך.. תנחש למה?? כי הוא סובר כמו בית הנוכחי נוהג בימים הראשונים של חנוכה לא להדליק במק
שמאי שביום הראשון מדליק שמונה ומכאן ואילך פוחת והולך!!! והיות ובנושא הזה לא הוכרע בין בית שמאי ובין הלל... אז 

מדליקים אחד  הכה"ג לא רוצה לעשות אגודות אגודות... ולכן בימים הראשונים שהוא מדליק שמונה או שבע ושאר העם
עכ"פ אנחנו בני החבורה ושתים זה ניכר מידי... אבל כששאר העם מוסיפים והולכים והוא מתחיל לגרע זה כבר פחות נורא... 

 הולכים להיות כאן בימים הקרובים... ובעזה"ש ההמשך יבא בשבוע הבא... בעבודת ההלל שהחליל מכה ובי"ג השתחוואות...
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 בקרוב ממש
 אודות ה"עירובי תבשילין" של שבוע שעבר...

בשבוע שעבר נכתב כאן בטור זה התזכורת של 
שנאלץ להכניס מייל  "עירובי תבשילין" לכל מי
 בקול רם הבטיח לעצמוהבייתה )בעקבות הקורונה( ו

אז  ..שברגע שהוא יוכל הוא יוציא את המייל מהבית.
חתמתי את דברי הזכרתי לו את הבטחתו... אבל 

נאלץ להשאיר את  וכתבתי בכנות שלצערי הרב אני
  החיבור למייל בבית...

אם אתה  מישהו ניגש אלי ושאל אותי: ממה נפשך:
מטיף לאחרים  חושב שמייל בבית זה בעיה ולכן אתה

שיוציאו את זה מהבית... אז גם אתה צריך להוציא... 
חושב שזה לא בעיה... אז מה אתה רוצה ואם אתה 

אלא מאי?? מה תטען... היות ובשעתו מאחרים??? 
להכניס את זה הבייתה אז הם קיבלו  כשהם הוכרחו

כעת  ע"ע להוציא את זה... לכן אתה פונה אליהם
 שיעמדו בדיבורם... אתה כביכול פונה אליהם ממקום

של טענת "מי שפרע... הוא יפרע למי שלא עומד 
  ... זה הנושא???בורו..." זהבדי

 אז זהו!!! שצריך להעמיד את הדברים על דיוקם!!!
לדאבוננו הרב בהרבה בתי ישראל יש צורך להחזיק 
מייל בבית... וכשיש כזה צורך וזה ע"פ התייעצות עם 
רב... אז זה באמת לא בעיה!!! אבל זה לא סתירה שיש 

 פה שבירה של תכנית חסכון... 
  מה אני מתכוין??

ויש לו אה את הנולד... אני מכיר אברך מוצלח שר
ניהול כלכלי נבון בבית והוא פתח תוכנית חסכון והוא 

כל  מסוגל כל חודש לחסוך ולשים בצד סכום יפה...
הכבוד לו!! אני לא זכיתי לעשות את זה... הלוואי וכן... 

יום אחד הגיע הבר מצוה של הבן והנה  תכל'ס לא!!
לא הוצאה  אמנם ...מסוימת הוצאה שלו... ובר מצוה זו

 כמו חבר בשמים... אבל הוצאה!! הוא התייעץ איתי
נו... מה  תכנית חסכון בשביל בר מצוה?? האם לשבור

הוצאה עניתי לו חד משמעית שלא!!! אתה אומר??
נקודתית כמו בר מצוה לא שווה לשבור בשבילה 

 ככה טענתי לו בתוקף... תכנית חסכון... 
ע... סליחה... בתור מה אני מדבר.??? הרי רגע רגע רג 

אני בעצמי לא עשיתי תכנית חסכון... אז בתור מה יש 
לי זכות להטיף למי שעשה תכנית חסכון... שלא 

 ישבור אותה??  
זה שאני מאיזו  לא קשור אחד לשני!!! מה התשובה??  זה

סיבה שתהיה לא זכיתי לעשות תכנית חסכון והוא כן... 
העובדה היא שכעת יש לו תכנית זה לא סתירה ש

תכנית חסכון זה דבר טוב וחשוב  וחבל עליה!!!חסכון!!! 
זה  ...נו מבינים שלא שוברים אותה על ריקבחיים... וכול

שאני שלעפער ולא עשיתי תכנית חסכון... לכן אתה צריך 
 להיות פעמיים שלעפער ולאבד את מה שכבר חסכת...

ו לא היה לו מי שעד עכשי על אותו משקל כאן: 
יש לו פה תכנית  יש לו נכס!!! חיבור למייל ללא ספק

חסכון!!! הוא חסך לעצמו המון בזבוז זמן בחיים והמון 
 ... ואין כאן המקום להאריך פיזור נפש

והקורונה הכריחה אותך לשבור עכשיו: קרה מה שקרה... 
את התכנית חסכון... עכשיו אני מגיע  לתקופה מסוימת
ואומר לך: תקשיב אדוני היקר!!! חבל!!!! אליך כמו חבר 

 לך תכנית חסכון... אל תשבור אותה על שולם זוכר... היה
ועד לפני חצי שנה  היות אל תבזבז אותה על בר מצוה...

הצלחת להחזיק מעמד ולא היה לך חיבור למייל תדע 
אני פה בשביל להגיד לך: אל להעריך את הנכס הזה!!! 

זה שאני נעבאך לא זכיתי תפסיד את הנכס הזה!!!! 
מאיזו סיבה  לא משנה)ולפתוח את התכנית חסכון הזו... 

להגיד לך שחבל!!! אל זה לא סתירה שאני יכול  שתהיה.(
לא כל דבר  תאבד את המתנה הזו... הבנת את ההגדרה???

מוכרח שאלה של אסור ומותר... אפשר להסתכל על זה 
 גם במבט של ריווח מול הפסד!!!

ר: משפחה באמצע החיים שעד לפני חצי שיהיה ברו
שנה החזיקו מעמד ולא היה להם מייל בבית... זה 
נכס!!! זה תכנית חסכון!!! החלטתם לשבור אותה כי... 
כי כלו כל הקיצין... אני מבין אתכם לגמרי... אבל אם 
בגלל הקורונה שברתם את התכנית חסכון הזו... אז 

ר מצוה נגמרה... מבחינתי זה כמו בר מצוה... זהו!! הב
ההוצאות מאחורינו... תחזור ותנעל את הכסף בתוך 

מייל... "ם. תחזור ותנעל את המחשב שלך מהפק
הלוואי עלי כזו תכנית חסכון!!!  להנאתך ולטובתך..

   חבל עליה... חבל לשבור אותה...

 



“ 

 

 משחק!!!! כל הזכויות שמורות לתרבות יוון...
ילד קטן שמשחק באוטו...  לא!! שלא תבין:כן... את המושג משחק למדנו מתרבות יוון... 

יוון  אז מה כן??את המשחק מהסוג הזה הזה לא למדנו מיוון... את זה כל ילד קטן יודע... 
 אז זהו!!ן צחוק... של המשחק!!! סו"ס משחק זה מלשו הרצינותלימדה אותנו את 

משחק כדורגל זה אמנם משחק... אבל  משחק רציני!!!שתרבות יוון חידשה שיש מושג של 
משחק מאוד רציני... יש שם כללים מאוד מאוד נוקשים... ואין ויתורים... יש שופטים ויש 

 חוקים... ואי אפשר לעגל פינות... זה משחק מאוד רציני.. 
כי אם לא מתאים לך אתה תמיד יכול לפרוש  רא משחק??נו... אז למה בכל זאת זה נק

כלומר: זה רציני לגמרי כמו כל מהמשחק ולהכריז לא עשינו עסק... לכן זה משחק!!! 
זה רציני כל זמן שאתה בתוך המשחק... לא בא לך? לא  נושא רציני אחר... רק מה???

 לא עשינו עסק!!! מתאים לך?? תכריז פוס... תכריז שאתה רוצה לפרוש... ושלום!! 
כללים הכי נוקשים... תנאים הכי קשים...  זו ההמצאה שתרבות יוון גילתה לנו!!!

 אה... לא בא לך?? קשה לך?? לא מתחשק לך?? תחרויות הכי קשות ומרות...
 ...וסיימנו את הסיפורפרוש ברגע זה... ת לא עשינו עסק.. אין שום בעיה...

 דוש הזה לקחנו מתרבות היוון...מכל מלמדי השכלתי... את החי  ---
תבין: בדרך כלל ביהדות אין מקום למשחקים!! ביהדות הכל שחור לבן!!! תחליט: או חייב 

 או פטור... או איסור או היתר... או צדיק או רשע... 
בעולם... מכאן ואילך התחילה תפיסה אבל מבית שני ואילך... ברגע שתרבות יוון התגלתה 

מקום לכללי משחק!! לא הכל מותר ואסור... יש גם  ביהדות יש.. גם כן. חדשה ביהדות!!!
 מגרש משחקים... 

הסדרים  שלושת !!!!)וגם קדשים( טהרות וזרעים סדר והדוגמאות המוחשיות ביותר זה
כמה שהם נתחים  אבל!!! בסה"כ חצי מששה סדרי משנה... "זה הכל..." האלו הם

כל  לדלג עליהם... אתה יכול לך... אתה יכולחשק אם לא מת משמעותיים בתורה... תכל'ס...
אתה  לא סתירה!!! וזוחיים... ו ולא לפגוש אותם בחהסדרים האלהחיים שלך לעבור לצידי 

למרות שאין לך שמץ של מושג יכול להמשיך להיות יהודי שמדקדק קלה כבחמורה 
  לא לגמרי...( ...)וגם קצת קדשים זרעים וטהרותבסדר 

ים וטהרות זה כמו חוקי תנועה!!! יש המון המון חוקי תנועה... יש המון כי זרע ולמה??
אל תשאל... לא מתאים לך?? לא בא ... ותמרורים... ודוחו"ת... וקנסות... ונקודות וטסט ו

לך?? יותר מידי בשבילך?? אין בעיה!! תהיה כמוני... אני הולך רגל... כמעט כל חוקי התנועה 
מרת: חוקי תנועה זה כללי משחק ששייכים למי שרוצה להיכנס לא נוגעים אלי... זאת או

למגרש של הכביש... אם לא מתאים לך?? אתה יכול להישאר במדרכה ואף פעם לא 
 ... תפגוש ולא תדע מה ההבדל בין פס לבן לבין מקווקו

סדר זרעים וטהרות זה מלא מלא תורה ומלא  זה בדיוק הסיפור של סדר זרעים וטהרות!!!
לא נות של חז"ל שמיועדים עבור מי שרוצה להיכנס למגרש של יהודי מרומם... מלא תק

 המשחק הסתיים ברגע זה!  אין בעיה... לא עשינו עסק... בא לך?? עומס דת בשבילך??
---  

מתלוננים שלפעמים יש  יש כאלו שמתלוננים על המדור הלכה בקרוב ממש למעשה...
על הבעיות וההסתבכויות ההלכתיות שהיו במקדש.. וזה נותן  שם יותר מידי תיאורים

דווקא תחושה מייגעת... שאדרבה... זה רק מוריד את החשק ואת הכמיהה לבנין בית 
חשוב לי להדגיש שאני מבין שיש מקום לטענה  ואני מקבל את הטענה הזו!!!המקדש... 

ה זה... זה מציק להם... אם הזו... סו"ס אני מבין שיש כאלו שבעיות והסתבכויות בהלכ
העסק כזה מסובך ויש כ"כ הרבה בעיות הלכתיות אז עזוב אותי... תן לי להישאר בבית... 

מזוית הפוכה לגמרי ממה שאני  זהבשבוע הבא נפתח נושא  )אי"האין לי כח עכשיו לבית המקדש... 
 (הולך לכתוב עכשיו...
כשיש  אלפי הבדלות. להבדיל אש:תרשה לי לעשות לך איזה סוויץ בר אז זהו שלא!!!

הרי משחק  רגע: תחשובמשחק כדורגל וכל האוהדים משני הצדדים מגיעים חדורי קרב... 
זה סוג של בעיה... הרי בכל משחק כדורגל יש הרבה פלונטרים... הרי אתה מגיע עם המון 
מתח... אתה מאוד רוצה שהקבוצה שלך תנצח... וממילא אתה גם עומד כל הזמן על 

וצים וכל הזמן חושש ומפחד שהקבוצה השניה תנצח... ו... ואל תשכח שפעם שעברה זה ק
הרי מה שקרה... והיית מאוד עצוב... כל השבוע היית מצוברח מזה... ו... והנה עכשיו שוב 

רק בעיות... רק מתח... רק  מי צריך את המשחקים האלו??פעם משחק... אאאאוף... 
נו... תשאל אוהד כדורגל את ... בשביל מה זה טוב?? בעיטות... רק הוצאות כספיות

הוי... אתה לא בעניינים... מי שרואה את המשחק השאלות האלו... מה הוא יענה לך?? 
כבעיה... זה... זה רק הוכחה עד כמה הוא מחוץ למשחק... מי שמדבר ככה הוא כנראה 

 סתם איזה שכן זקן שמפריע לו הרעש... 
את המשחק... מי שחי לפי כללי המשחק הרי זה כל הקטע... המתח...  כי... כי... כי מי שחי

הריגוש... תאוות הניצוח... האפשרות להפסיד והתקווה לנצח... זה כל העניין... זה כל 
 החוויה של החיים!! מי שלא מבין את זה... זה רק הוכחה עד כמה הוא מחוץ למשחק... 

   (ב"ה.. רגל זה לא התחום החזק שלנו)סו"ס כדו עד כאן ברור??? מקווה שברור...
כל מיני חוויות של הסתבכויות  ור הלכה בקרוב למעשה לפעמים מובאותאז זהו שבמד

הלכתיות... אם זה גורם לך לעצבים ולחוסר חשק אז הההלו... אתה לא במשחק... אגב: 
 מותר לך!!! מותר לך לא להיות במשחק... מותר לך לא לגדל תבואה ופירות ואז לא
להצטרך להפריש תרומות ומעשרות... מותר לך גם לברוח לחו"ל ואז לא יהיה לך בעיות 

מותר לך להישאר טמא מת מיום היוולך עד  עם שמיטה ועם כל מצוות התלויות בארץ...
 עם קרבנות אתה פטור מהכל...אם אתה מסתבך יום מותך ולא עברת שום איסור בידיים... 

ולא מעשר בהמה ולא כלום... וגם כשיבנה ביהמ"ק... אם  ך להקריב לא בכוריראתה לא צ
קרבן פסח יעשה לך עצבים... תבא אלי... אני יכול לארגן לך פטור של דרך רחוקה... אבל 

 אתה!!! אתה לא במשחק!!!! מי המפסיד הראשון??? 
כל ההסתבכות עם טומאה וטהרה ועם הקרבנות ועליה לרגל... זה חלק בלתי נפרד 

סורי... לא עשינו עסק... אני  זוז לצד!! לא מתאים לך??? יים מול הקב"ה... מחוויית הח
אתה תמיד יכול לעשות פוס באמצע המשחק וללכת הבייתה... אבל  הרגע פוטר אותך...

"אתר ההפסד כולו שלך... הפסדת את החוויה של החיים!!! הפסדת את הלונא פארק של 
היה מקדש היה אתר די ביה יחדון!!!! מקום שבו יהודי בית ה  די ביה יחדון רוחין ונפשין"!!!

מאותגר בעבודת ה'... יש לפניו אתגרים מלאי סיפוק להתבטא לפני הקב"ה 
וכ"כ  נוקשים בצורה הכי מרוממת... ואדרבה... דווקא בגלל שיש כ"כ הרבה תנאים

מגרש יותר נרחב  פותח לך דווקא זה... הלכתיים שצריך לעמוד בהם הרבה פרטים
אנחנו רוצים להפגין  סו"ס אנחנו רוצים להתבטא!!! להתבטא לפניו יתברך...

שהרי אילו פינו מלא  והרי אנחנו לא יכולים!!אהבה... רוצים להכיר טובה לקב"ה... 
שירה כים ולשוננו רינה כהמון גליו ושפתותנו שבח כמרחבי רקיע וכו' וכו'... 

 שבח... להלל ולהודות ול אין אנחנו מספיקים אין!!!!!
נשאר תמיד אסורים במאסרי  ??כל החיים אז מה יהיה איתנו? נשאר אסירי תודה

 ?? לה' שאנחנו לא יכולים להודות התודה בנהמא דכיסופא...
אתר די ביה יחדון רוחין ונפשין...  !!!מיוחד אתר אז הנה... בשביל זה ה' פתח לנו

יע לפניו... להשתחרר להיפתח... להופ יש מקום מסוים שבו הקב"ה מאפשר לנו
 ... ולפרוק את מאסרי התודה שיש לנו כלפיו

מזמין אותם! ובסדר  שהואכאן הוא יתברך מאתגר אותנו בקרבנות  ואיך???
וזה תובעני...  הוא בדיוק רוצה...קדשים וטהרות וזרעים שהוא יתברך מכתיב מה 

  בדיוק בשביל זה באתי לפה...וטוב שזה תובעני... 
לא בא  האתגר!!! אני רוצה לשלם את ה"תקציב" התובעני הזה... אני רוצה את 

לא רואה צורך להתבטא לפניו יתברך???  אתה מצידך לך??? אתה אדיש???
)אם כבר לא יתנו בבקשה... הדלת פתוחה... מי שרוצה לצאת אף אחד לא  מפריע לו.. 

  בבקשה...(לך להיכנס... אבל לצאת?? 
--- 

מי שהיה נבואה   היתה עדיין נבואה... כשהייתפת היוונים היעד תקו אני רוצה שתבין:
ותענוגות רוחניים של "הביאני אל בית היין  א שם למושכלותמגיע למקדש היה ממרי

בבית ראשון היו מושגים של עונג עילאי של התפשטות בקיצור: ודגלו עלי אהבה..." 
עד כאן בית  ה...והתגברות כח השכלי ש... שאין לנו שמץ של השגה בז הגשמיות
 ראשון!!! 

מחבק את  רואה מלאכים ולא זה נגמר!!! זהו!! אתה כבר לאהסיפור ה אבל בבית שני
 בבית ראשון... לך הקירות... אין לך כבר את הכיסופים הנוראים ואת כלות הנפש שהיו

אבל הזקנים בכו בכי כזה  מאוד... שמחו הדור הצעיר )וזו הסיבה שבחנוכת בית שני
ואת ההשגות הנוראות  ... בגלל שהם חיפשו את כלות הנפשהדהד למרחקיםש נורא

   ... ו.. ואין!!!(שהיו להם בבית ראשון
כמו בלוק ולהתחיל זהו!!! בבית שני אתה עלול להגיע לבית המקדש ולהרגיש אז 

בבית  ?? בבית שני אז מה בכל זאת נשאר לי לריב עם חבר שלך כמו בביהכנ"ס... נו...
אתה תחליט אם אתה רוצה להכניס את עצמך למשחק או  נטו!!! ניין שלךשני זה ע

ה ימים... אתה יכול לחבר את עצמך לבית המקדש... ולהיטהר במשך שבע לא...
 לבית המקדש מרוגש עד תרו"מ... ואז להגיעהלכות ב ולשמור את עצמך מכל כשלון

לאותו  ולה להגיעובאותה מידה יכ עמקי נשמתך שהנה "בערתי הקודש מן הבית..."
ולהקיש בסנדלה על המזבח ולהתלונן: שכככולה עצבנית מרים בת בילגה בית מקדש 

 לוקוס לוקוס עד מתי אתה מכלה ממונם של ישראל... 
 אתה יודע מה ההבדל בין אותו יהודי למרים בת בלגה??? 

ויש כעת עשרת אלפים  במשחק זה בדיוק כמו קבוצת כדורגל שניצחהשום הבדל!!! 
)דווקא לא תרועות שמחה... ויש שם בדיוק איזה שכן אדיר ו יש ששואגים גגגגולא

האלו רק  בספורט ו... ו... והשאגות לא להתעניין הוא החליט שמשום מה דתי(
 מפריעות לו להירדם בלילה...  

רק אותם עשרת  אותו רקע!!! כן הזה... לשניהם ישאלפים האנשים האלו והש העשרת
 ו להתעניין במשחק... ואילו השכן הזה החליט לא להתעניין בזה...אלפים איש החליט

הייתי ממליץ לו כן  עכשיו: בינינו... אם השכן החילוני הזה היה מתייעץ איתי...
בלאו קרוב למגרש... אתה כבר  כ"כ גר כבר בלאו הכי ... סו"ס אתהבספורט להתעניין

שלא תצטרך להיות כמו מרים  .לפחות שזה לא יציק לך..הצעקות...  כל שומע אתהכי 
 בת בילגה שכל היום מתוסכלת שהמזבח מכלה את ממונה...

אתה כבר יהודי... אתה כבר נקרא חרדי... אז בא!!! תכנס  וזה בדיוק מה שמומלץ לנו!!!
"להיות חרדים קה של לחרדה המתו את עצמך סילמגרש... תכנס לריגוש... תכנ

של דקדוק  לעקשען תכנס י דברים ה' כ"ד()רש" "!!!! ה ב ה א מ להתקרב אליו 
תהיה עסוק  אדרבה... ... כן... תהיה בקטע... אל תהיה עסוק בלפתור בעיות...הלכה

 בלייצר ריגושים... 
רב, ידרש ממני להקל כמה להיות  אם יום אחד אני אצטרך לא נכון: שלא תביןעכשיו: 
כל אבל  להחמיר עליהם... על צאן מרעיתי... ולרעות אותם בנחת וכמה שפחות שיותר

אז אדרבה... אני מחפש להחמיר!!!  שלי... ל זמן שזה עניין אישיזמן שאני לא רב!!! כ
אני רוצה להתבטא... אני כבר מחכה בכיליון עיניים לשנת השמיטה... אני רוצה 

פרומער... אלא בגלל שאני לא בגלל שאני ולהחמיר בכל החומרות שרק אפשר... 
אני אחד מתלמידי ש בא נחליט בקטע!! אתה יודע מה?? לצורך הענייןבקטע!!! לגמרי 

הבעש"ט  לא זכו!!!זכיתי למה שרבותי שהבעש"ט הק', או אחד מתלמידי הגר"א... 
ולא זכו... ואני כן זכיתי... אז כשסו"ס לאחר כ"כ הרבה  להגיע לא"י והגר"א כ"כ רצו

כעת אני מתרפק על כל חומרה טלטולי דרך... סו"ס האניה שלי עגנה בנמל חיפה... 
אני כוסף ומשתוקק לשנת השמיטה  ות..נוספת בחזו"א בהלכות תרומות ומעשר

שהבעש"ט  והגר"א מקנאים בי שאני זוכה לה!!!! ואם אתה מזועזע מדברי הבלע 
שלי... איך אני מעיז לפעור פי ולהגיד שהבעש"ט והגר"א מקנאים בי... אז אני אהיה 

 אני אוסיף... אתה יודע מי עוד מקנא בי??עוד יותר חוצפן... ו
שהוא אומר בפירוש שהוא מקנא בי שאני זכיתי  משה רבינו רעיא מהימנא!!!!

... אז מה נותר לי אם לא להתנפל ולהתרפק על כל סעיף להיכנס לארץ והוא לא
קטן בדרך אמונה... להסתבך עם ה"יותר מאחד ממאה..." לא רוצה לסמוך על 

אני תבין:  לי... רוצה דווקא לעשר לבד!!! יש לך בעיה עם זה...הבד"ץ... לא בא 
 ...מהמשחק אתה לא רוצה?? רוצה לצאת מהמשחק?? צא בקטע!!! אני במשחק...

  מתי נבין שזו הגישה???את החיים...  נסדר לך אף אחד לא מחפש להציק לך...
 נעצור כאן באמצע.. ההמשך מהצד השני של המטבע אי"ה בשבוע הבא..
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